
بورس هفته را با رشد تمام کرد

شــاخص کل بورس امروز هم روند صعودی داشــت و با بیش از ۵۰۰۰ واحد افزایش به کار خود 
در این هفته نیز پایان داد. به گزارش ایســنا، شاخص کل بورس امروز )۱۹ مهرماه( با رشد ۵۸۹۰ 
واحدی به بیش از دو میلیون و ۱۹ هزار  واحد رسید. شاخص کل با معیار هم وزن نیز رشد ۴۴۴۶ 
واحدی نســبت به روز گذشته داشــت و رقم ۶۹۰ هزار و ۴۲۳ واحد را ثبت کرد. در این بازار ۲۵۸ 
هزار معامله به ارزش ۴۰ هزار و ۵۳۵ میلیارد ریال انجام شــد. در این بازار، گســترش نفت و گاز 
پارسیان، پالایش نفت اصفهان، فولاد مبارکه اصفهان، سرمایه گذاری غدیر، پالایش نفت بندرعباس، 
پتروشــیمی پردیس و بانک پاســارگاد جزو نمادهای بازار سرمایه بودند که بیشترین تاثیر را روی 
شاخص کل بورس داشتند و همه آنها به غیر از فولاد مبارکه اصفهان روند صعودی را تجربه کردند. 
همچنین در بازار امروز ســرمایه شــاخص کل فرابورس رشد ۱۰۵ واحدی را نسبت به روز گذشته 
تجربه کرد و روی ۲۵ هزار و ۲۴۹ واحد ایستاد. در این بازار نیز بیش از ۱۶۱ هزار معامله به ارزشی 
بالغ بر ۹۲ هزار و ۷۵۴ میلیارد تومان انجام شد. بیمه پاسارگاد، ایران خودرو دیزل، سرمایه  گذاری 
مالی ســپهر صادرات، پتروشیمی زاگرس، گروه انتخاب الکترونیک آرمان، بیمه کوثر و پتروشیمی 
تندگویان تاثیرگذارترین نمادها بر شاخص کل فرابورس در بازار امروز بودند که در این میان به غیر 
از ســرمایه  گذاری مالی سپهر صادرات و پتروشیمی زاگرس همه نمادهای مذکور روند صعودی را 

نسبت به روز گذشته خود داشتند.

رئیس بنیاد ملی گندمکاران اعلام کرد

پرداخت ۱۲۰ همت از مطالبات گندمکاران تاکنون
رئیس بنیاد ملی گندمکاران گفت: تاکنون ۱۲۰ هزار میلیارد تومان از مطالبات گندمکاران پرداخت 
شده و ۳۶ هزار میلیارد تومان همچنان باقی مانده که با وعده های داده شده امیدواریم این مطالبات 
تا پایان مهرماه پرداخت شود.عطاالله هاشمی در گفت وگو با ایسنا، در پاسخ به این سوال که تاکنون 
چقدر از مطالبات گندمکاران پرداخت شده است؟ گفت:مطالبات کشاورزان بر پایه قیمت ۱۱ هزار 
و ۵۰۰ تومان به آنها پرداخت شــده و مابقی یعنی ۳۵۰۰ تا ۵۰۰۰ تومان باقی مانده قرار اســت تا 
پایان مهرماه پرداخت شود.گفتنی است؛ قیمت خرید تضمینی گندم برای سال زراعی گذشته ۱۵ 
هــزار تومان مصوب شــد که  ۱۱ هزار و ۵۰۰ تومان آن قیمت پایــه، ۱۵۰۰ تومان کود یارانه ای و 
۲۰۰۰ تومان هم یارانه تحویل اســت.وی اضافه کرد: تاکنون ۱۲۰ هزار میلیارد تومان از مطالبات 
گندمکاران پرداخت شــده و حدود ۳۶ هزار میلیارد تومان از مطالبات گندمکاران باقی مانده است.

رئیس بنیاد ملی گندمکاران در پایان گفت: امیدواریم با وعده های داده شــده تا پایان مهرماه همه 
مطالبات گندمکاران پرداخت شود.

ایسنا/مرکزی معاون ارزیابی کیفیت  سازمان ملی استاندارد ایران گفت: در ۲ 
یا ۳ ماه گذشته هزار نشان حلال برای محصولات جمهوری اسلامی صادر 
شده و قرار است تا پایان سال این عدد به ۴ هزار برسد، افزایش این میزان تا 
۱۰ هزار نشان، در دستور کار است.احسان ساده ۱۹ مهر در همایش تبیین 
اســتانداردهای دانش بنیان و نانو نماد که در اراک برگزار شــد، با اشاره به 
ماموریت های سازمان استاندارد اظهار کرد: به استناد قانون تقویت و توسعه 
نظام استاندارد مصوب ســال ۹۶ مجلس شورای اسلامی که آن را یکی از 
مترقی ترین قوانین نظام جمهوری اســلامی می دانم، این سازمان وظیفه 
سیاست گذاری نظام استاندارد کشور و اطمینان بخشی نسبت به وضعیت 
تولید کالا و خدمات و صادرات و واردات کشور را برعهده دارد.وی افزود: ابزار 
فنی و تخصصی برای کار نظارتی، استانداردهایی است که به عنوان ضوابط 
برای کالا و خدمات نوشته می شود. محصولات دانش بنیان نوظهور و دارای 
فناوری نانو محصولاتی هستند که تجربه مصرف ندارند، بنابراین ریسک آنها 
نیز شناسایی نشده است. وقتی محصول جدید و نوظهوری تولید می شود، 
جدید بودن محصول، مزیت آن است، اما جنبه های ابهام هم وجود دارد که 
از موانع تجاری سازی است چراکه باعث می شود افراد با تردید خرید خود 
را انجام  دهند.معاون ارزیابی کیفیت  ســازمان ملی استاندارد ایران با بیان 
اینکه یکی از اقدامات نظام ملی اســتاندارد شناسایی ریسک مصرف است، 
تصریح کرد: اگر در راس محصولات دانش بنیان الزاماتی وجود داشته باشد 
و یک ســری آزمون درخصوص محصول انجام شود، نشان می دهد بر روی 
ویژگی های ریسکی محصول مطالعاتی انجام شده و درصدی از ایمنی در 
محصول وجود دارد و بســیاری از ابهامات برطرف شده و قابلیت عرضه در 
بازار جهانی را دارد.ساده بیان کرد: به عنوان مثال در خودرو اگر در مکانیزم 
کمربند ایمنی تغییراتی ایجاد شــود باید اثبات شود که جنبه های ریسک 

این تغییر دیده شده است.

به گفته مدیرعامل شــهر فرودگاهی امام خمینی)ره(، تست گیت های 
الکترونیک گذرنامه در این فرودگاه با هدف تســهیل در تردد مسافران 
و کاهش ایســتایی در ترمینال ۱ انجام شــده و این فرآیند ادامه دارد. 
به گزارش ایسنا، نصب پاســپورت خوان های الکترونیکی  در گیت های 
فرودگاه می تواند به کاهش معطلی مســافران منجر شــود که البته این 
کار نیازمند پایش فراجاســت و به گفته مسئولان فرودگاه امام خمینی 
)ره(، اگر چه تامین مالی از سوی این فرودگاه مشکلی ندارد، اما با تایید 
فراجا برای این کار تامین اعتبار انجام می شــود و پاســپورت خوان ها در 
کلیه ترمینال نصب و راه اندازی خواهد شد. سعید چلندری - مدیرعامل 
شــهر فرودگاهی امام خمینی)ره( - دی ماه ۱۴۰۱ درباره نحوه کنترل 
گذرنامه ها در فرودگاه امام خمینی گفته بود:» در حال حاضر در هر کدام 
از گیت ها، دو پاســپورت خوان  الکترونیکی نصب کردیم و روزانه بالغ بر 
۱۰۰۰ تا ۱۵۰۰ نفر از طریق این گیت های الکترونیکی عبور می کنند که 

حدود ۱۰ درصد مسافران را شامل می شود.

روزنامه اقتصادی ، سیاسی ،اجتماعی، فرهنگی و صبح ایران
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رییس قوه قضاییه گفت: تحقق عدالت صرفاً منحصر به صدور احکام عادلانه در محاکم نیست بلکه عدالت باید امری ساری و جاری در همه شئون و ساحت ها 
باشــد و چنانچه عدالت در جامعه گسترش نیابد ممکن اســت به تبع آن، ناهنجاری هایی اجتماعی ایجاد شوند.به گزارش ایسنا به نقل از مرکز رسانه قوه 
قضاییه، حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه ای طی سخنانی در جمع مدیران سازمان بازرسی کل کشور به مناسبت چهل و دومین سالگرد تأسیس این 
نهاد نظارتی، اظهار کرد: تاکید من آن اســت که در این قبیل جلســات بصورت تخصصی و موشکافانه، معایب و نواقص حوزه های کاری مان مورد بررسی و 

مداقه قرار گیرند و از کلی گویی اجتناب شود.

www.sobh-eqtesad.ir

محسنی  اژه ای:

سازمان بازرسی تحقق عدالت اجتماعی را در اولویت  قرار دهد

info@sobh-eqtesad.ir

رئیسی: سازمان های 
بین المللی بدون تبعیض به 

وظایف خود در قبال جنایات 
صهیونیست ها عمل کنند

رئیس جمهور با محکوم کردن جنایات صهیونیســت ها در غزه اظهار 
داشــت: صهیونیست ها در مقابل چشم جهانیان مرتکب جنایت علیه 
بشریت می شوند و همه سازمان ها و نهادهای بین المللی باید به وظایف 
خود در این زمینه بدون هیچ استثنا و تبعیضی عمل کنند.به گزارش 
ایســنا ، وزرای ارتباطات و فناوری اطلاعات، صنعت، معدن و تجارت 
و نیرو در جلســه امروز چهارشــنبه هیئت دولت که به ریاست سید 
ابراهیم رئیســی برگزار شد، در گزارش هایی جداگانه ، آخرین اقدامات 
انجام شده در دستگاه متبوع خود در راستای پیشبرد برنامه ها و تحقق 
اهداف دولت مردمی را بیان کردند.وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات 
در این جلسه با اعلام خبر انعقاد قرارداد فاز اول ایجاد منظومه فضایی 
جمهوری اسلامی ایران با کنسرسیومی از شرکت های خصوصی داخلی 
و آغاز.پرتاب هــای لازم برای ایجاد این منظومه از ســال آینده،گفت: 
با اجرای این قرارداد، ایران جزو معدود کشــورهایی خواهد شــد که 
توانمندی منظومه سازی در فضا را دارند.در ادامه وزیر صنعت، معدن 
و تجارت در گزارشــی از اجرای طرح انتقــال آب از دریای عمان به 
استان های سیستان و بلوچستان، خراسان جنوبی و خراسان رضوی، 
این طــرح را یکی از بزرگترین طرح ها در مقیاس جهانی دانســت و 
افزود: تاکنون طرح مشابهی در این مقیاس و برای انتقال ۲.۴ میلیارد 
مترمکعب آب )برابر با ۲ برابر مصرف آب سالیانه استان تهران( در هیچ 
کشــور دیگری اجرا نشده است.طول این خط انتقال آب در نهایت به 
۱۸۰۰ کیلومتر خواهد رسید و در مسیر آن ۱۹ ایستگاه پمپاژ و یک 
تونل انتقال آب تحت فشار به طول ۱۲.۲ کیلومتر احداث خواهد شد که 
یکی از طولانی ترین تونل های انتقال آب تحت فشار محسوب می شود.

عملکرد صنعت برق کشــور موضوع گزارش وزیر نیرو در جلسه امروز 
هیئت دولت بود و مهندس محرابیان با اشاره به رکوردشکنی مصرف 
برق در تابستان امسال، تامین برق و جلوگیری از تکرار خاموشی های 
گسترده  سال های قبل از استقرار دولت سیزدهم را دستاوردی عظیم 
دانســت و افزود: تامین برق در تابستان امسال در شرایطی بود که در 
کشور تا ۳ درجه افزایش دمای بالاتر از متوسط بلندمدت داشتیم. این 
مسئله باعث افزایش متوسط ۴ هزار مگاواتی برق و در ایام پیک تا ۵ 
هزار و ۷۰۰ مگاوات شــد.وی افزود: علاوه بر شکستن رکورد مصرف، 
در ۲ سال گذشــته ۲ میلیون مشترک جدید و ۹۱۸ روستای جدید 
نیز به شبکه برق کشــور اضافه شدند که با مدیریت مناسب تولید و 
مصرف، برق لازم تامین و از تکرار خاموشی های گسترده سالهای قبل 
از ۱۴۰۰ جلوگیری شــد.وزیر نیرو در گزارش خود اعلام کرد که در 
تابستان امسال، در بخش خانگی ۴۰ درصد مشترکین با وجود گرمای 
شدید نسبت به سال گذشته مصرف کمتری داشتند و در بخش اداری 
نیز با مدیریت خوب اعمال شــده، ۸۵۰ مگاوات برق صرفه جویی شد 
که نتیجه آن عدم  خاموشــی برنامه ریزی شده در بخش خانگی بود. 
محرابیان با اشاره به افزایش قیمت ۴۳۳ درصدی سیمان ناشی از قطع 
برق صنایع در ســال ۱۴۰۰ گفت: امسال با مدیریت تامین حداکثری 
برق صنایع بزرگ از طریق تحویل برق مورد نیاز در ساعت های خارج 
از اوج مصرف، تولید این کارخانه ها تضمین و از رشد قیمت کالاهای 
تولیدشــده آنها نیز جلوگیری شد. وزیر نیرو رشد ۱۰ درصدی تولید 
سیمان و پیشی گرفتن عرضه میلگرد از تقاضا در تابستان امسال را از 
نتایج این مدیریت اعلام کرد و افزود: امســال برق موردنیاز واحدهای 
کارگاهی و صنفی داخل شهرها هم بدون اعمال محدودیت تامین شد.

رئیس جمهور نیز در ادامه جلسه ضمن قدردانی از تلاش ها و خدمات 
انجام شــده، تداوم تلاش و جهاد شــبانه روزی مسئولان را در زمینه 
اجرای برنامه های دولت در راســتای تامین نیازها و رفع مشــکلات 
مردم خواســتار شــد. رئیسی با اشــاره به ثبات ایجاد شده در عرصه 
اقتصادی کشــور تصریح کرد: لازمه حفظ ثبات فعلی این اســت که 
همه بخش های مرتبط به خصوص وزارتخانه های جهادکشــاورزی و 
صمت با تقویت اتحادیه ها و اصنــاف، مدیریت و کنترل موثرتری بر 
قیمت ها داشته باشند.رئیس جمهور با بیان اینکه استانداران نمایندگان 
عالی دولت در استان ها هستند، هماهنگی همه مسئولان دستگاه های 
اجرایی با اســتاندار در جهت هم افزایی و همکاری برای رفع مشکلات 
مردم را ضروری دانست.رئیســی در پایان بــا محکوم کردن جنایات 
صهیونیست ها در غزه اظهار داشــت: صهیونیست ها در مقابل چشم 
جهانیان مرتکب جنایت علیه بشــریت می شــوند و همه سازمان ها و 
نهادهای بین المللی باید به وظایف خود در این زمینه بدون هیچ استثنا 

و تبعیضی عمل کنند.

گزیده خبر

مدیرعامل شهر فرودگاهی امام خمینی )ره( خبر داد

انجام تست پاسپورت خوان های الکترونیکی

معاون ارزیابی کیفیت  سازمان ملی استاندارد:

۱۰۰۰ نشان حلال برای محصولات جمهوری اسلامی صادر شده است

شیخ زکزاکی،

 نلسون ماندلای اسلامی آفریقا در تهران

مسکن در بورس اتاق 
می گیرد؟

دهک های ۶ و۷ هم مشمول کالابرگ الکترونیکی شدند

پس از بحث و تبادل نظر درخصوص نحوه عرضه مصالح ساختمانی در بورس کالا و این مساله که عرضه 
فولاد و سیمان در بورس منجر به رشد قیمت در بازار این محصولات می شود، بنا به گفته وزیر اقتصاد، 
بورس کالا آمادگی دارد ابزارهایی را برای مدیریت عرضه و تقاضا در اختیار سیاست گذار حوزه مسکن قرار 
دهد. وزارت راه نیز پیشنهاد داده یک اتاق در بورس کالا به منظور خرید مصالح با قیمت پایه در اختیار 
این وزارتخانه گذاشته شود. به گزارش ایسنا، بحث درباره خروج یا ماندن سیمان و فولاد در بورس کالا 
به تدریج با همکاری بین وزارت اقتصاد و وزارت راه و شهرسازی در حال رسیدن به نتایج مثبتی است. 

نابودی یک میلیون شغل در بخش زغال سنگ

بسته حمایتی صندوق نوآوری از دانش بنیان های با فروش ۲ برابریجزئیاتی از ویژگی های ماهواره »نور ۳«
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گزیده خبر
دادستان کل کشور:

 علم و دانش بدون رعایت 
ملزومات اخلاقی مضر است

دادســتان کل کشــور گفت: بحمدالله پس از پیروزی انقلاب اسلامی یک 
دگرگونی خوبی در حوزه تربیت و آموزش کشــور صورت گرفت و نیروهای 

بســیار خوبی را این نظام مقدس تربیت کرده و رشد داده است.به گزارش 
ایسنا به نقل از روابط عمومی دادستانی کل کشور، نهمین نشست تخصصی 
و سومین نشست منطقه ای حقوق عامه با موضوع آسیب شناسی و بررسی 
چالش های عمده حوزه حقوق عامه در اســتان های کرمانشاه، کردستان و 
ایلام به صورت ارتباط تصویری زنده و با حضور حجت الاســلام والمسلمین 
موحدی دادستان کل کشور، غلامعباس ترکی معاون قضایی دادستان کل و 
مدیران کل این معاونت برگزار شد.حجت الاسلام و المسلمین موحدی در 
این نشســت ضمن قدردانی از تلاش ها و اقدامات صورت گرفته در راستای 
احیا و صیانت از حقوق عامه در مرکز و اســتان های کرمانشاه، کردستان و 
ایلام گفت: لازم است در ابتدا حماسه آفرینی جبهه مقاومت در سرزمین های 
اشغالی را تبریک عرض کنم. حقیقتا اقدام جوانان شجاع فلسطین نشان داد 
که ارتش رژیم صهیونیســتی یک ارتش پوشــالی و پوسیده است که دائما 
رو بــه زوال و نابودی پیش مــی رود.وی در ادامه به جایگاه حقوق عامه در 
قانون اشــاره کرد و گفت: حقوق عامه یک حق مسلم و ثابت است. اینگونه 
نیســت که بگوییم قبلا چنین حقی وجود نداشــته و ما می خواهیم آن را 
ایجاد کنیم بلکه این حق در قانون اساســی ما به رسمیت شناخته شده و 
ما به دنبال احیاء و اجرای این حق مســلم هستیم؛ لذا معاونتی هم که در 
دادستانی کل متولی این امور می باشد معاونت پیگیری حقوق عامه نام دارد. 
این معاونت با برنامه ریزی مناســب و تلاش های جهادی در حال کوشش 
برای احیاء و صیانت از حقوق عامه می باشــد. خوشــبختانه اقدامات خوبی 
در این معاونت صورت گرفته که باید این فعالیت ها به شــکل وسیع تری به 
مرحله اجرا درآید.موحدی به تبیین جایگاه حقوق عامه در قانون اساســی 
پرداخته اظهار کرد: حقوق عامه یک حق وســیع و متعدد و متکثر اســت. 
اگرچه در قانون اساســی این موضوع صراحت دارد اما در چند سال اخیر به 
صورت جدی قوه قضاییه و دادســتانی کل به این حق قانونی پرداخته است 
تا بتواند از حقوق عمومی حمایت و صیانت کند.وی افزود: با توجه به اینکه 
حقوق عامه در قانون اساســی شناخته شده اما در سالیان اخیر مورد توجه 
جدی قرار گرفته اســت لذا اکنون نیاز به نظریه پردازی، شــرح و تفسیر و 
مصداق شناسایی داریم. البته که معاونت مربوطه در این زمینه هم اقدامات 
خوبی داشته و نشست های علمی و تخصصی مختلفی با مراکز علمی برگزار 
کرده اســت. البته ما هم مجدداً از قضات، حقوقدانان، اساتید و صاحبنظران 
این حوزه تقاضا داریم در این موضوع بســیار مهم حامی و همراه ما بوده و 
نظرات کارشناسی خود را با ما در بیان بگذارند.دادستان کل کشور با قرائت 
بخش هایی از اصل ســوم قانون اساسی گفت: در قانون اساسی به برخی از 
مصادیق حقوق عامه اشــاره شده اســت که حاکمیت و دستگاه قضایی را 
موظف به اجرای آن کرده است. البته اینها برخی از مصادیق حقوق عامه بوده 
و مصداق های این حق بسیار گسترده و وسیع بوده و نیاز به مصداق شناسی 
دارد.موحدی در ادامه به یکی از مصادیق بسیار مهم حقوق عامه اشاره کرد و 
گفت: موضوع آموزش و پرورش را می توان یکی از مهمترین مصداق ها برای 
حقوق عامه عنوان کرد. همانگونه که در بند اول اصل ســوم قانون اساسی 
آمده است همه باید از حق آموزش و پرورش برخوردار باشند؛ با این توضیح 
که در این قانون آمده است که باید محیط مساعد برای رشد فضایل اخلاقی 

بر اساس ایمان و تقوی و مبارزه با کلیه مظاهر فساد و تباهی ایجاد گردد.

فرمانده فضایی هوافضای سپاه اعلام کرد

جزئیاتی از ویژگی های 
ماهواره »نور ۳«

فرمانــده فضایــی نیروی هوافضای ســپاه جزئیاتــی تازه از 
ویژگی های ماهواره نور ۳ را اعلام کرد.به گزارش ایسنا، سردار 
علی جعفرآبادی در نشست بررسی ظرفیت های کاربردی فضا 
با همگرایی فناوری اظهار کــرد: در دولت یازدهم یک مقدار 
فیتیله های فضایی پایین کشیده شد و نهضت خوبی که شروع 
شــده بود ادامه پیدا نکرد اما در سال ۱۳۹۵ فرمانده کل قوا 
واکنش نشــان دادند و تاکید کردند باید به مســئله فضایی 
جدی تــر نگاه شــود.وی افزود: به همین دلیل در ســپاه هم 
یک همیت و جدیتی ایجاد شــد. آن زمان فرماندهی فضایی 
وجــود داشــت و در ادامه این روند توانســتیم ماهواره نور را 
در ســال ۱۳۹۹ پرتاب کنیم.فرمانده فضایی نیروی هوافضای 
سپاه تاکید کرد: در ســاخت ماهواره نور ۳ گام های بلندتری 
برداشته شد. در نور ۲ هم بسیار پیشرفت کرده بودیم و ظرف 
دو هفتــه آن را کاملًا پایدار کردیم و ماهواره شــروع به کار 
کــرد اما در نور ۳ آنقدر پیشــرفت کردیم که ۹۰ دقیقه بعد 
وقتــی در تبریز ماهواره را گرفتیم کاملًا پایدار شــده و آماده 
بود که وارد فازهای بعدی شــود.جعفرزاده ادامه داد: کارهای 
کنترلی و تســتی کــه متخصصان و دانشــمندان باید روی 
ماهواره »نور۳« انجام بدهند، انجام و آماده بهره برداری است. 
سنسور ســتاره به ماهواره نور ۳ اضافه شده که با استفاده از 
ناوبــری نجومی ماهواره با دقت صدم درجه می فهمد که کجا 
قــرار دارد.وی با بیان اینکه در ماهــواره نور ۳ برای اولین بار 
از سنسور ستاره استفاده شــده است، تاکید کرد: استفاده از 
تراســترهای فضایی را هم در ماهواره نور ۳ تجربه کردیم که 
یک موتور اســت و به ایجاد تغییرات یا جبــران نزول ارتفاع 
کمــک می کند. این فناوری را هم بومی مورد اســتفاده قرار 
دادیم. وقتی عمری از ماهواره گذشــت قرار اســت که از این 
تراستر استفاده شود و ما فعلأ قصد بهره گیری از آن را نداریم.

حدادی در تذکر شفاهی:

امروز کسی مظلوم نمایی 
صهیونیسم را باور نمی کند

نماینــده مردم ســاوجبلاغ در مجلس 
گفــت: امــروز کســی مظلــوم نمایی 
صهیونیسم را باور نمی کند و امپراطوری 
رســانه ای دیگر تــوان آن را دارد که از 
یک ظالم ســتمگر کودک کش، مظلوم 
نمایــی کند. به گــزارش خبرنگار مهر، 
علی حدادی در جلســه علنــی امروز 
)چهارشنبه ۱۹ مهر ماه( مجلس شورای 
اسلامی در تذکری شفاهی، گفت: طوفان محور مقاومت به فرموده مقام معظم رهبری 
همان بلایی است که از عملکرد ظلم و ستم هیولای دیو سیرت بر سر رژیم صهیونیستی 
آمد.وی تاکید کرد: امروز کســی مظلوم نمایی صهیونیسم را باور نمی کند و امپراطوری 
رسانه ای دیگر توان آن را دارد که از یک ظالم ستمگر کودک کش، مظلوم نمایی کند.

شیخ زکزاکی، نلسون ماندلای اسلامی آفریقا در تهران 

محسنی  اژه ای:

سازمان بازرسی تحقق عدالت اجتماعی را در اولویت  قرار دهد

ابراهیم یعقوب زَکزاکی معروف به شیخ زکزاکی متولد 
۵ مه ۱۹۵۳ و روحانی شــیعه و رهبر جنبش اسلامی 
شیعیان نیجریه است. او مدت ها به اتهام فتنه و اخلال 
در نظم عمومی در زندان حکومت نیجریه به ســر برده 
و هوادارانش بــرای آزادی او با حکومت مرکزی درگیر 
شدند.وی در پنجم ماه ۱۹۵۳ میلادی در شهر زاریا در 
ایالت کادونا، شــمالِ غربی نیجریه به دنیا آمد. در سال 

۱۹۷۹ در رشــته اقتصاد از دانشگاه احمد بلولیسانس 
گرفت. پیش از دانشــگاه دو ســال در مدرسه استانی 
عربی و چهار سال )۱۹۷۱–۱۹۷۵(  در مدرسه معروف 
مطالعات عربی در کانو درس خوانده بود. آموزش اولیه 
اسلامی-قرآنی را نزد علمای مختلف در حوزه های زاریا 
به پایان رســانده بود.زکزاکی از بدو ورود به دانشــگاه 
فعالیت سیاســی را آغاز کرد. سال های ۱۹۷۷ و ۱۹۷۸ 

میلادی دبیرکل انجمن دانشجویان مسلمان نیجریه در 
پردیس اصلی دانشگاه احمدو بود. سال ۱۹۷۹، معاون 
امور بین الملل کمیته ملی همین انجمن شــد. چیزی 
به پایان دوران دانشــجویی اش نمانده بود که در ایران 
انقلاب شد. هم زمان جنبشِ اســلامیِ نیجریه هم که 

تحت تأثیر روح الله خمینی بود، شکل گرفت.
زکزاکی از چهره هــای اصلی اعتراض های سراســری 
دانشجویی بود که می خواستند قوانین شرع در بازبینی 
قانون اساســی نیجریه لحاظ شود. فعالیت زکزاکی در 
دوران دانشــجویی به دانشــگاه محدود بود، اما بعد از 
فارغ التحصیلی به شــهر ها و روســتا ها گسترش یافت.

همســر شــیخ زکزاکی زینت الدین ابراهیم نــام دارد. 
گزارش هــای حاکی از این بود کــه در جریان محاصره 
خانه او گلوله خورد و کشــته شــد، هرچند ارتش این 
خبر را تکذیب کرد. شیخ زکزاکی مجموعاً ۹ فرزند دارد 
که هفت نفر آنان پســر و دو نفرشان دختر بوده است. 
سه پســر دیگرش حماد، حمید و علی هم، آن طور که 
ادعا شده، در ژوئن ۲۰۱۴، هنگام راه پیمایی روز قدس 
به دست نظامیان، کشته شدند. از فرزندان زکزاکی دو 
دختر به نام های دکتر »نصیبه« و »سهیلا« و یک پسر 
به نام »محمد« باقی مانده است.شیخ زکزاکی چندین 
بار به اتهام فتنه و اخلال در نظم عمومی زندانی شــد. 
زکزاکی در همه حکومت های نیجریه از اوباســناجو و 
شاجاری و بوهاری گرفته تا بابانگیدا و آباچا او را حبس 
کرده اند. روی هم رفته ۹ سال در ۹ زندان کشور به سر 
بــرده – از جمله زندان انوگــو )۱۹۸۱–۱۹۸۴(، زندان 
پــورت هارکورت، و زنــدان کادونا. ســپتامبر ۲۰۰۹، 
حکومــت آباچا وی را زندانی و مرکز اســلامی و محل 

ســکونتش را در زاریا خراب کرد.در روز ۱۳ دســامبر 
۲۰۱۵ بر اثر حمله ارتش نیجریه به حســینیه بقیةالله 
و منزل، شــیخ ابراهیم زکزاکی نیز زخمی شد و توسط 
ارتش دســتگیر و زندانی شــد. ارتش نیجریه علت را 
تلاش هواداران شــیخ برای ترور رئیس ســتاد ارتش 
نیجریه در منطقه زاریا اعلام کرد.بر اساس حکم دیوان 
عالی نیجریه، شیخ زکزاکی رهبر جنبش شیعیان باید 
فوراً آزاد شــود. این حکم توسط گابریل کولاول در دوم 
دسامبر ســال ۲۰۱۶ صادر شد. در هنگام صدور حکم، 
وی اســتدلال مخالفان مبنی بر تحت حفظ بودن وی 
بــرای محافظت از وی را رد کــرد. در تاریخ ۱۴ مرداد 
۱۳۹۸ دادگاه نیجریــه با آزادی و انجام ســفر خارجی 
شــیخ زکزاکی برای درمان موافقت کرد. شیخ ابراهیم 
زکزاکی، رهبر شــیعیان نیجریه با استقبال گروه های 
دانشجویی و مردمی زیادی وارد فرودگاه امام )ره( شد.

رییس قوه قضاییه گفت: تحقق عدالت صرفاً منحصر 
به صدور احکام عادلانه در محاکم نیست بلکه عدالت 
باید امری ساری و جاری در همه شئون و ساحت ها 
باشــد و چنانچه عدالت در جامعه گســترش نیابد 
ممکن اســت به تبع آن، ناهنجاری هایی اجتماعی 
ایجاد شوند.به گزارش ایسنا به نقل از مرکز رسانه قوه 
قضاییه، حجت الاســلام والمسلمین محسنی اژه ای 
طی سخنانی در جمع مدیران سازمان بازرسی کل 
کشــور به مناسبت چهل و دومین سالگرد تأسیس 
این نهاد نظارتی، اظهار کرد: تاکید من آن است که 
در این قبیل جلسات بصورت تخصصی و موشکافانه، 
معایب و نواقص حوزه های کاری مان مورد بررســی 
و مداقــه قرار گیرند و از کلی گویی اجتناب شــود.

رئیس قــوه قضاییه با تشــریح اصــل ۱۵۶ قانون 
اساسی و بندهای ذیل این اصل، گفت: قوه قضاییه 

قوه ای است مستقل که پشتیبان حقوق فردی و اجتماعی و 
مسئول تحقق بخشیدن به عدالت می باشد؛ در وهله نخست 
باید معنا و الزامات این اســتقلال تعیین و تبیین شود؛ باید 
مشخص شــود که الزامات ناظر بر استقلال دستگاه قضایی 
برای انجام مســئولیت های ذیل اصل ۱۵۶ موجود می باشد 
یــا خیر؟ اگر این الزامات موجود نیســت، آیا ما مقصریم که 
برای تعبیه آنها، اقدامات مقتضی را ترتیب ندادیم؟محسنی 
اژه ای تصریح کرد: بــرای تحقق برخی از بندهای ذیل اصل 
۱۵۶ ، در خودِ قانون اساسی سازوکارهایی تعیین شده است؛ 
فی المثل در بحث »نظارت بر حُســن اجرای قوانین « که در 
بند سوم اصل ۱۵۶ درج شده، سازمان بازرسی کل کشور به 
موجب اصل ۱۷۴ تشکیل شده است؛ اما در خصوص برخی 
دیگر از بندهای اصــل ۱۵۶ از جمله »احیای حقوق عامه و 
گسترش عدل و آزادی های مشروع« متأسفانه هنوز سازوکار 
جامع و کاملی تعبیه نشــده است و ما با قوانین و مصوبات و 
دستورالعمل های پراکنده ای در این خصوص مواجه ایم؛ این 
نقیصه باید با اقدامی جامع و مستوفا برطرف شود تا در قبال 
مقولاتی مهم همچون احیای حقوق عامه و گســترش عدل 
و آزادی های مشــروع، امور به نحو احســن و با جامعیت به 
پیش رود؛ برای نمونه، باید مشــخص شود که متولی تعریف 
و تبیین آزادی های مشروع و حمایت از این مقوله کیست؛ یا 
در بحث احیای حقوق عامه باید سازوکار نهادینه ای مستقر 
شود تا امر صیانت از حقوق عمومی با سازماندهی و هم افزایی 
مطلوبتری به پیــش رود و از اقدامات پراکنده در این حوزه 
جلوگیــری به عمل آید.  رئیس قوه قضاییــه افزود: یکی از 
محورهــای ذیل اصل ۱۵۶ ، ناظر بــر وظایف و تکالیف قوه 
قضاییه، عبارت است از »اقدام مناسب برای پیشگیری از وقوع 
جرم و اصلاح مجرمین«؛ در این رابطه، بعد از مدت ها بحث 
و فحــص و اختلاف بین مجلس و شــورای نگهبان و ارجاع 
موضوع به مجمع تشخیص، نهایتاً »شورای عالی پیشگیری 

از وقوع جرم« بعنــوان یک نهاد فراقوه ای زیرنظر رئیس قوه 
قضاییه تشکیل شــد؛ حال سؤال اساســی آن است که آیا 
شــورای مزبور از کارسازی و اثربخشــی لازم برخوردار است 
یا خیر؟ طبق قانون، مصوبات این شورا باید به امضای سران 
سه قوه برسد و علاوه بر آن، سازوکارهای دیگری نیز بر قانون 
ناظر بر پیشگیری از وقوع جرم مترتب است؛ اینجا نیز سؤال 
پیش می آید که این ســازوکارها و تدابیر آیا برای تحقق امر 
مهم پیشگیری از وقوع جرم کفایت می کنند؟ یک ذهنیتی 
در برخی از مردم و حتی مسئولان وجود دارد که قوه قضاییه 
متولی همه تدابیر ناظر بر پیشگیری از وقوع جرم است! آیا این 
ذهنیت مقرون به صحت و صواب است؟ در زمینه پیشگیری 
از وقوع جرم نیاز به فرهنگ سازی و علاج مشکلات معیشتی و 
ده ها اتخاذ تدبیر دیگر است که این امر هماهنگی و هم افزایی 
همه دستگاه های متولی در هر سه قوه را می طلبد.محسنی 
اژه ای در ادامه این نشســت بیان داشت: ســازمان بازرسی 
بخصوص در سال های اخیر در ایفای مسئولیت ها و تکالیف 
خود، با برنامه ریزی، روحیه جهادی، اولویت بندی و همکاری 
با سایر دســتگاه های نظارتی، توفیقات خوبی را کسب کرده 
است؛ اما نباید قانع باشد و باید هر چه بیشتر نسبت به ایفای 
تکالیــف خود اهتمام بورزد و جهد به خرج دهد؛ باید در امر 
خطیــر اجرای تکالیف قانونی خود اعم از تکالیف ذیل قانون 
اساســی و تکالیف مندرج در سیاست های کلی، مشکلات و 
خلاء ها را شناسایی و برطرف کنیم.رئیس قوه قضاییه تصریح 
کرد: مسئولان ســازمان بازرسی با همکاری مرکز رسانه قوه 
قضاییه، از طرق مختلف و به شیوه های هنرمندانه و مدبرّانه 
مبادرت به تدوین و انتشــار مکرر دستاوردهای خود کنند تا 
این دستاوردها به سمع و نظر مردم برسد؛ بسیار برای مردم و 
جامعه و حتی خودِ مدیران دستگاه ها مفید و سودمند خواهد 
بود که بدانند برای نمونه این هشدار و تذکر از ناحیه سازمان 
بازرسی به فلان دستگاه ابلاغ شد و با ترتیب اثر دادن به آن، 

از وقوع یک خسارت و آسیب جلوگیری به عمل آمد 
و یا بالعکس با عدم توجــه به آن تذکر، پیامدهای 
نامطلوبی واقع گشت؛ با این کار یک فرهنگ سازی 
جمعی و یک حس احساس مسئولیتِ تقویت شده 
در متولیــان دســتگاه ها پدید می آید.محســنی 
اژه ای گفت: ســازمان بازرســی در مباحث ناظر بر 
نظارت های مســتمر و مداوم خــود، قوه قضاییه را 
نیز در اولویت قرار دهد و نواقص را به ما مســئولان 
دستگاه قضایی گوشزد کند.رئیس قوه قضاییه بیان 
داشت: ســازمان بازرسی جلســات و نشست های 
مستمری که با مسئولان وزراتخانه ها و دستگاه های 
مختلــف برگزار می کند را با شــیوه های مناســب 
و از طرق مختلف به ســمع و نظر مردم برســاند تا 
این ذهنیت در مردم شــکل گیرد که کار سازمان 
مچ گیری نیست بلکه رسالت و هدف سازمان، اصلاح 
امور با جلب هماهنگی و هم افزایی وزارتخانه ها و دستگاه ها در 
راستای منافع مردم است.محسنی اژه ای در ادامه به اهمیت 
مقوله بازدیدهای میدانی مدیران اشــاره کرد و گفت: رئیس 
سازمان بازرســی و مدیران این سازمان، بازدیدهای میدانی 
خود از حوزه های کاری و نظارتی شــان را مستمراً در دستور 
کار داشته باشــند چرا که این بازدیدها دارای اثرات و منافع 
زیادی می باشــد؛ همچنین با هماهنگــی و همکاری مرکز 
رسانه، این بازدیدها را با پیوست رسانه ای قوی همراه سازید 
تا برای مردم نیز اطلاع رســانی های لازم صورت گیرد و آنها 
از اســتمرار و پویایی امر نظارت و بازرسی در همه امور آگاه 
شــوند؛ البته توجه داشت که حضور میدانی مدیر در صحنه 
باید با برنامه و حساب شده باشد چرا که حضور بدون برنامه و 
بدون هدف واجد آن اثرات مطلوب نخواهد بود و چه بسا اثر 
سوء نیز در پی خواهد داشت.رئیس قوه قضاییه تصریح کرد: 
شما مدیران ومسئولان سازمان بازرسی اگر اقدامی اثربخش 
را در حوزه های کاری خودتان با همکاری ســایر بخش ها و 
دســتگاه های نظارتی انجام دادید، از ذکر نام آن دستگاه ها 
نیــز پرهیز و احتراز نکنید و در این مقوله خسّــت به خرج 
ندهید؛ هدف ما اصلاح امور در راستای منافع مردم است نه 
خودنمایی؛ چنانچه هر دستگاه نظارتی درخصوص تحقق یک 
امر مهم، گزارش اختصاصی خود را ارائه دهد آنگاه تجمیع و 
تطبیق این موارد سخت می گردد و چه بسا اشتباهات آماری 
و محاســبه ای پدید می آیــد و در ارائه گزارش به مردم خطا 
صورت می پذیرد، آنگاه ممکن اســت تلاش های ما زیر سؤال 
برود.محسنی اژه ای گفت: در بحث ناظر بر آمار نیز باید بر این 
نکته تاکید کنم که آمارهای ارائه شــده از سازمان بازرسی و 
سایر دستگاه های نظارتی باید متقن و دقیق و غیرقابل خدشه 
باشند؛ ارائه آمار مغلوط برای همه دستگاه ها و بخش ها، عیب 
و ناپسند است اما برای قوه قضاییه و دستگاه نظارتی آن یعنی 

سازمان بازرسی عیب تر و ناپسندتر است.

رئیس سازمان ثبت اسناد و املاک کشور گفت: امیدواریم تا شش ماه آینده تمام واحدهای صنعتی بدون معارض را سنددار کنیم. 
به گزارش ایسنا به نقل از قوه قضاییه، طی مراسمی با حضور حسن بابایی معاون رئیس قوه قضاییه و رئیس سازمان ثبت اسناد 
و املاک کشــور، حجت الاسلام و المسلمین علی مظفری رئیس کل دادگستری دادگستری و جوانی مدیرکل ثبت استان، یک 
هزار و ۴۳۸ سند حدنگاری مربوط به شهرک های صنعتی استان قم تحویل داده شد. در این مراسم که همزمان با سالروز ورود 
حضرت فاطمه معصومه )سلام الله علیها( به قم برگزار شد، اسناد مالکیت شهرک های صنعتی شکوهیه و ثامن که طی اقدام جهادی ثبت استان در راستای حمایت از 
تولید و ظرف مدت دو ماه و برای مساحتی بالغ بر ۵۱۹ هکتار صادر شده است به شرکت شهرک های صنعتی به نمایندگی از صنایع مستقر در این شهرک ها تحویل داده 
شد.رئیس سازمان ثبت اسناد و املاک کشور در این مراسم با بیان اینکه ثبت استان قم در اکثر حوزه های ثبتی جزء سه استان برتر کشور می باشد گفت: تثبیت مالکیت 
و صدور اسناد حدنگاری صنایع، تولیدی ها و شهرک های صنعتی از برنامه های جدی سازمان ثبت برای تحقق شعار سال است و از ابتدای سال تاکنون با جدیت ادامه دارد 

چرا که بسیاری از دغدغه های تولیدکنندگان جهت دریافت تسهیلات و توسعه فعالیت هایشان با دریافت سند و استفاده از آن به عنوان وثیقه بانکی مرتفع خواهد شد.

وزیر امور خارجه کشــورمان با رئیس صلیب سرخ جهانی درباره تحولات فلسطین گفتگو و تبادل نظر کرد.فبه 
گزارش خبرگزاری مهر، حســین امیرعبداللهیان، وزیر امور خارجه کشــورمان در تماس تلفنی با خانم میریانا 
اسپولیاریک ایگر، رئیس صلیب سرخ جهانی درباره تحولات فلسطین گفتگو و تبادل نظر کرد.فوزیر امور خارجه 

کشــورمان در این تماس تلفنی با محکومیت شــدید رژیم صهیونیستی برای تشدید محاصره انسانی غزه گفت: هم اکنون شاهد تداوم و گسترش جنایات جنگی در 
غزه هستیم و تلاویو اماکن مسکونی، بیمارستان ها و مدارس را هدف قرار داده، آب و برق را قطع کرده و مانع ارسال سوخت و مواد غذایی شده است که همه این ها 
مصداق مجازات دسته جمعی و جنایت سیستماتیک جنگی علیه بشریت است.فامیرعبداللهیان تأکید کرد، تداوم این وضعیت شرایط را پیچیده تر خواهد کرد و طبعاً 
مسئولیت آن متوجه رژیم صهیونیستی و حامیان آن است.فوزیر امور خارجه با اشاره به تعداد بالای شهدا و مجروحان فلسطینی و کمبود غذا و دارو در غزه، از آمادگی 
هلال احمر ایران برای ارسال کمک های انسان دوستانه به غزه با هماهنگی صلیب سرخ جهانی خبر داد.امیرعبداللهیان همچنین تأکید کرد: جمهوری اسلامی ایران از 

وزرای خارجه کشورهای اسلامی خواسته است تا کمک های انسانی خود را به غزه ارسال کنند.

رئیس سازمان ثبت اسناد و املاک کشور:

امیدواریم تا شش ماه آینده واحدهای صنعتی بدون معارض را 
سنددار کنیم

گفت وگوی تلفنی امیرعبداللهیان بارئیس صلیب سرخ جهانی 
درباره فلسطین
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گزیده خبر

مسکن در بورس اتاق 
می گیرد؟

پس از بحث و تبادل نظر درخصوص نحوه عرضه مصالح ســاختمانی در 
بورس کالا و این مساله که عرضه فولاد و سیمان در بورس منجر به رشد 
قیمت در بازار این محصولات می شــود، بنا بــه گفته وزیر اقتصاد، بورس 
کالا آمادگــی دارد ابزارهایــی را برای مدیریت عرضــه و تقاضا در اختیار 
سیاست گذار حوزه مسکن قرار دهد. وزارت راه نیز پیشنهاد داده یک اتاق 
در بورس کالا به منظور خرید مصالح با قیمت پایه در اختیار این وزارتخانه 
گذاشته شــود. به گزارش ایســنا، بحث درباره خروج یا ماندن سیمان و 
فــولاد در بورس کالا بــه تدریج با همکاری بیــن وزارت اقتصاد و وزارت 
راه و شهرســازی در حال رسیدن به نتایج مثبتی است. بر اساس آخرین 
صحبت خاندوزی، بورس کالا کاملا آمادگی دارد با نظر وزارت راه و صمت 
ابزارهای لازم را در اختیار سیاست گذار حوزه مسکن قرار دهد و اصلاحات 
در چارچوب بورس کالا باشد. بذرپاش ـ وزیر راه و شهرسازی - نیز عرضه 
ســیمان و فولاد در بورس کالا را باعث رشد قیمت این کالاها می داند اما 
هیچ گاه اعلام نکرد که ســیمان و فولاد از بورس خارج شود. حتی فعالان 
صنعت ساختمان، بورس را یک ساختار شفاف و مترقی می دانند و اصراری 
بر خارج شــدن مصالح ســاختمانی از بورس ندارند.اما پیشنهاد مشخص 
وزارت راه و شهرســازی چیست؟ غلامرضا صالحی ـ رییس بنیاد مسکن 
- در این زمینه به ایســنا گفت: آقای بذرپاش پیشــنهاد داده تا یک اتاق 
اختصاصی در بورس کالا برای طرح نهضت ملی مسکن در نظر گرفته شود 
تا وزارت راه و شهرســازی بتواند بــا قیمت پایه بورس، مصالح را از طریق 
آن اتاق خریداری کند و فروش مصالح به سازندگان پروژه مسکن ملی در 
مکانیــزم قیمت رقابتی قرار نگیرد.با توجه به صحبت های امروز خاندوزی 
ظاهرا دو وزارتخانه صمت و راه به تفاهماتی در این زمینه رسیده اند.ســید 
احسان خاندوزی، روز گذشــته در نشست خبری هفتگی خود بیان کرد 
که نباید فراموش کنیم اساسا علت ورود مصالح ساختمانی به بورس کالا 
ناشــی از فرآیندهای حواله ای فسادزایی بود که پیش از این وجود داشت 
و برای دلالان فرصت های زیادی برای ســودهای غیرمولد ایجاد می کرد 
امــا مصرف کننده واقعی این محصولات نمی توانســت این اقلام را تامین 
کند. برای حل این چالش تصمیم به عرضه در بورس گرفته شــد.به گفته 
خاندوزی، در عین حال بورس کالا ابزارهای خوبی برای مدیریت در طرف 
عرضه و تقاضا در اختیار سیاست گذار قرار می دهد که قابل استفاده و فعال 
سازی است. به وزیر راه و شهرسازی اعلام کرده ام بورس کالا کاملا آمادگی 
دارد با نظر وزارت راه و صمت این ابزارها را در اختیار سیاســت گذار حوزه 
مسکن قرار دهد و اصلاحات در چارچوب بورس کالا باشد.فعالان صنعت 
ســاختمان نیز نظرشان بر ماندن مصالح در بورس است. جمشید برزگر ـ 
رییس کانون انبوه سازان - در این زمینه اظهار کرد که فولاد و سیمان سهم 
قابل توجهی از هزینه ساخت را به خود اختصاص نمی دهد و سهم اصلی به 
زمین و خدمات مربوط می شود اما معتقدیم در بورس کالا باید قیمت فولاد 
و ســیمان مدیریت شود.فرشید پورحاجت ـ دبیر کانون انبوه سازان - نیز 
گفت: در اینکه بورس یک ابزار مترقی محسوب می شود شکی نیست، اما 
ساز و کار امروز بورس کالا در ایران از نقص های اساسی برخوردار است که 
خود دوستان بورسی هم به آن اذعان دارند. باید مشخص شود قیمت ها به 
چه شکل کشف می شود. دولت باید ریسک قیمت مصالح ساختمانی را در 
پروژه نهضت ملی مسکن کاهش دهد که یکی از این موارد مدیریت قیمت 

سیمان و فولاد است.

بسته حمایتی صندوق نوآوری از دانش بنیان های با فروش ۲ برابری
رئیس صندوق نوآوری و شکوفایی با اشاره به حمایت این 
صندوق از رشد تولید در شرکت های دانش بنیان، گفت: با 
توجه به شعار امسال، شرکت های دانش بنیانی که محصول 
آنها مشــمول دو برابر رشــد تولید یا فروش شــده باشد، 
مشمول این بسته حمایتی می شــوند.به گزارش ایسنا به 
نقل از روابط عمومی صندوق نوآوری و شــکوفایی، دکتر 
محمدصــادق خیاطیان در جریان بازدیــد از منطقه ویژه 
اقتصــادی و فرودگاه بین المللی پیــام در دیدار با مدیران 
شرکت های دانش بنیان مستقر در این منطقه در سخنانی، 
منطقه پیام را الگویی دانش بنیان برای ســایر مناطق ویژه 
اقتصــادی عنوان کــرد و گفت: درکی که بــه طور عام از 
مناطق آزاد و ویژه اقتصادی در کشور وجود دارد، این است 
که چنین مناطقی جایی برای بازرگانی و صادرات و واردات 
کالا هســتند که البته بسیار مهم است، اما می شود با این 
عینک نیز به مســاله نگاه کرد که این مناطق می توانند به 
ســمت تولید و تولید با ارزش افــزوده بالا حرکت کنند و 
خدماتــی ارائه دهند که ارزش افزوده بالایی برای کشــور 
ایجاد کند.وی افزود: شــرکت های بسیار خوبی در منطقه 
ویژه اقتصادی پیام مستقر هستند که خیلی از آنها در شرف 
صادراتند یا هم اکنون وارد بازارهای بین المللی شــده اند. 
اولویت جدی ما در صندوق نیز توانمند کردن شرکت های 
دانش بنیان برای حضور در بازارهای بین المللی است، چرا 
که اعتقاد داریم بازار محصولات های تک در داخل کشــور 

چندان بزرگ نیســت. فارغ از مزایای دیگر از جمله ورود 
ارز به کشــور، تثبیت موقعیت شــرکت های دانش بنیان، 
اشتغال بیشتر و ... که در حوزه صادرات وجود دارد، اما بازار 

بزرگی که در کشورهای دیگر و خاصه کشورهای همسایه 
وجود دارد، می تواند به فروش بســیار بیشتر شرکت های 
دانش بنیان کمک کند.رییس صندوق نوآوری تاکید کرد: 

در این راستا ما همچنین از شرکت های دانش بنیانی که به 
تولید فراسرزمینی بپردازند، حمایت می کنیم.خیاطیان در 
ادامه با اشاره به حمایت صندوق نوآوری و شکوفایی از رشد 
تولید در شرکت های دانش بنیان، بیان کرد: با توجه به شعار 
امسال، شرکت های دانش بنیانی که محصول آنها مشمول 
دو برابر رشد تولید یا فروش شده باشد، مشمول این بسته 
حمایتی می شوند.وی ادامه داد: در راستای توسعه ظرفیت 
تولید در شرکت های دانش بنیان نیز با همکاری بانک ها و 
در رایزنی هایی که با صندوق توسعه ملی انجام  داده ایم، به 
دنبال تحقق این مســاله هستیم.رییس صندوق نوآوری و 
شکوفایی در پایان با بیان اینکه در حوزه واردات محصولات 
مشابه با آنچه در کشور تولید می شود، طبق مصوبه دولت 
و دستور اکید رئیس جمهوری، بخش دولتی به هیچ عنوان 
حق ندارد از محصول مشــابه خارجی استفاده کند، اظهار 
کرد: در مورد بخش خصوصی این سخت گیری وجود ندارد، 
اما وظیفه صیانت بازار محصولات دانش بنیان کشور نیز به 
عهده ماست. در این زمینه وزارت صمت با صندوق نوآوری 
بسیار همراه است. در واقع سیاست وزارت صمت این است 
که اگر یک محصول دانش بنیان پاســخ کل نیاز کشور را 
می دهد و در جایی توانمندی وجــود دارد، واردات کالای 
مذکور به طور کامل ممنوع شود و در جاهایی که ظرفیت 
پاسخگو نیســت، با اصلاح تعرفه، کاری می کنند که برای 

بخش تولید داخل مقرون به صرفه باشد.

عضو هیئت مدیره اتحادیه پوشــاک ایــران با بیان اینکه در 
حال حاضر با بالاترین حجم پوشاک قاچاق در سطح عرضه 
مواجه هستیم، تصریح کرد: اخیرا علاوه بر پاکستان، ترکیه 
و بنگلادش، درهای چین هم باز شــده و این کشور در حال 
جبــران عقب افتادگی های خودش در دوران کرونا اســت و 
کالاهای استوک و تاناکورا به صورت کیلویی و با قیمت خیلی 
پایین وارد کشــور می شــود.مجید افتخاری در گفت وگو با 
ایسنا، با بیان اینکه در هیچ کدام از لیست ها اسامی برندهای 
محرز پوشــاک قاچاق، بازیگران اصلی قاچاق حضور ندارند، 
گفت: این بازیگران اصلی در ســال های اخیر سهم بازار قابل 
توجهی را به خود اختصاص دادند.وی با اشاره به ممنوعیت 
واردات پوشاک از سال ۱۳۹۷ گفت: در این شرایط این سوال 

مطرح است که چگونه این حجم برند خارجی در بازار فعال 
است.افتخاری با بیان اینکه متولی برخورد با قاچاق پوشاک 
مشخص نیست، تصریح کرد: برای مثال گفته می شود جمع 
آوری تابلــو برندهــای خارجی، مربوط به وزارت ارشــاد یا 
شهرداری است و متولی خاصی ندارد. اما متقاضیات فعالیت، 
نامی مشابه برندهای خارجی ثبت کردند و مشغول به فعالیت 
شدند. در اصل این افراد ثبت غیرواقع یا غیرقانونی کردند و 
همین مجوز را هم به ناظران نشان می دهند و این در حالی 
اســت که مجوز ثبت، مجوز فعالیت نیست. به همین ترتیب 
تابلوی برندهای خارجی به فعالیت ادامه می دهند.عضو هیئت 
مدیره اتحادیه تولید و صادرات نساجی و پوشاک ایران با بیان 
اینکه مجوز شرکت های خارجی در ایران از سال  ۱۳۹۸ تمام 

شده، تصریح کرد: برخی از این برندها در ایران واحد تولیدی 
دارند، اما بخش کمــی از محصولاتی که عرضه می کنند در 
داخل تولید و الباقی را وارد می کنند.وی با بیان اینکه حتی 
وزارت صمت هم متولی بحث قاچاق نیســت، تصریح کرد: 
ســتاد مقابله با قاچاق کالا و ارز هــم می گوید کار این نهاد 
ستادی است و ناجا باید پای کار بیاید. بنابراین می توان گفت 
هیچ کس قاچاق را گردن نمی گیرد.افتخاری با بیان اینکه در 
حال حاضر با بالاترین حجم پوشاک قاچاق در سطح عرضه 
مواجه هســتیم، تصریح کرد: تخمین زده می شود در حال 
حاضر ۳.۵ میلیارد دلار پوشاک قاچاق در سطح عرضه وجود 
دارد.وی افزود: اخیرا درهای چین هم باز شده و این کشور در 
حال جبران عقب افتادگی های خودش در دوران کرونا است. 

پاکستان، ترکیه و بنگلادش هم همچنان در بازار قاچاق ایران 
حضور دارند و کالاهای استوک و تاناکورا به صورت کیلویی و 
با قیمت خیلی پایین وارد کشور می شود.به گفته عضو هیئت 
مدیره اتحادیه تولید و صادرات نســاجی و پوشاک ایران، در 
سال های گذشته ســفر به چین انجام نمی شد و این کشور 
تبدیل به بازیگر سوم یا چهارم در بازار ایران شده بود، اما الآن 
درها باز شــده و قاچاق پوشاک از این کشور در حجم بالایی 
صورت می گیرد. البته با توجه به اینکه افرادی در تابستان به 
چین ســفر کردند که برای خرید کالای زمستانی دیر است، 
پیش بینی می شــود پوشاک چینی برای بازار عید به کشور 
برسد و احتمالا چین با اختلاف تبدیل به بازیگر اول بازار شب 

عید ایران خواهد شد.

خرید ۱۰ میلیون تن گندم، نیاز 
نان کشور را تأمین کرده است

ایســنا/همدان مدیرکل دفتر غلات و محصولات اساسی وزارت جهاد کشاورزی با 
بیان اینکه در چند ســال اخیر توانستم رکورد خوبی در خرید گندم داشته باشیم، 
گفت:  خرید ۱۰ میلون تن گندم نیاز نان کشــور را تأمین کرده است.فرامک عزیز 
کریمی چهارشنبه ۱۹ مهرماه در نشست فصلی فصلی معاونین تولیدات گیاهی و 
مدیران زراعت سراسر کشور، اظهار کرد: امسال سومین سال خشکسالی بود البته 
برخی اســتانها تا ۵۰ درصد کاهش بارش داشــتند و برخی استانها در حد نرمال 
بوده و  مابقی استانها منفی بودند.وی با بیان اینکه امسال خرید تضمینی جو به ۳ 
میلیون و ۷۰۰ هزار تن رسیدیم، تصریح کرد: در حبوبات وضعت خوبی داشتیم و 
در دانه های روغنی با وجود اینکه اتفاق خوبی در قیمت ها رخ نداده بود اما تحرکات 

نشان می دهد سال آینده وضعیت بهتر خواهد بود.

نابودی یک میلیون شغل 
در بخش زغال سنگ

نتایج یک تحقیقات نشان داد صنعت جهانی زغال سنگ ممکن 
است تا سال ۲۰۵۰، حدود یک میلیون شغل را حذف کند.

به گزارش ایســنا، صدها معدن که کارگــران زیادی در آنجا 
مشــغول به کار هستند، در دهه های آینده به پایان عمر خود 
رسیده و تعطیل می شوند و کشورها، منابع انرژی کم کربن را 
جایگزین زغال سنگ می کنند.اما اندیشکده آمریکایی »گلوبال 
انرژی مونیتور« هشــدار داد اکثر معادنی که احتمالا بســته 
می شوند، هیچ برنامه ای برای گسترش عمر فعالیت هایشان یا 
مدیریت گذار به ســوی یک اقتصاد پسا زغال سنگ ندارند. 
دوروتی می، مدیر پروژه رصد معدن زغال ســنگ جهانی این 
اندیشــکده گفت: دولت ها باید برنامه هایی برای تضمین عدم 
آسیب کارگران از گذار انرژی، تهیه کنند. تعطیلی معادن زغال 
ســنگ، اجتناب ناپذیر است اما مشقت اقتصادی و مشکلات 
اجتماعی کارگــران نه. »گلوبال انرژی مونیتور« به بررســی 
۴۳۰۰ معدن فعال و پروژه معدن زغال ســنگ در سراســر 
جهان پرداخته است که مجموعا ۲.۷ میلیون کارگر را پوشش 
می دهند. طبق یافته های این اندیشکده، بیش از ۴۰۰۰ کارگر 
در معادنی مشغول به کار هستند که قرار است فعالیتشان را 
پیش از سال ۲۰۳۵ متوقف کنند. طبق برآورد این اندیشکده، 
اگر قرار باشد حذف زغال سنگ برای محدود کردن گرمایش 
جهانی اجرایی شود، تنها ۲۵۰ هزار معدنچی معادل کمتر از 
۱۰ درصد نیروی کار فعلی، در سطح جهانی، ضروری خواهند 
بود.صنعت زغال سنگ چین که بزرگترین صنعت جهان است، 
در حال حاضر بیــش از ۱.۵ میلیون نیروی کار را به خدمت 
گرفته است. از یک میلیون شغل زغال سنگ که پیش بینی 
می شود تا سال ۲۰۵۰، در سطح جهانی حذف شود، بیش از 

۲۵۰ هزار شغل در استان شانکسی چین خواهد بود.

تازه ترین آمار ایجاد اشتغال در مناطق روستایی

ورود پوشاک چینی به بازار پوشاک قاچاق ایرانعضو هیئت مدیره اتحادیه پوشاک عنوان کرد

بر اســاس گزارش ها از مجموع یک میلیون فرصت شــغلی ایجاد شده در سال گذشته، ۴۳۰ 
هزار شــغل در مناطق روستایی به وجود آمده است و تا دو هفته آینده ۱۳ هزار میلیارد تومان 
تسهیلات برای ایجاد اشتغال در روستاها و مناطق عشایری اختصاص می یابد.به گزارش ایسنا، 
روستاها به عنوان یکی از کانون های اشتغال و تولید در کشور به شمار می روند که طبق آمارها 
۲۵ درصد جمعیت کشور را شامل می شوند و ۷۰ درصد تامین مواد غذایی و محصولات توسط 
آنها صورت می گیرد.بسیاری از کارشناســان انجام فعالیت های اشتغال روستایی را در کاهش 
مهاجرت به شــهرها موثر دانسته و معتقدند ایجاد اشتغال روستایی در قالب تعاونی ها علاوه بر 
گسترش مشــارکت جمعی و توسعه آبادانی در روستاها، موجب اشتغالزایی و درآمدزایی برای 
خانوارهای روستایی می شود.در همین راستا به تازگی محمود کریمی بیرانوند ـ معاون توسعه 
اشتغال و کارآفرینی وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی از ایجاد بیش از ۴۰۰ هزار فرصت شغلی 
در روستاها طی سال ۱۴۰۱ خبر داده و گفته است: از مجموع یک میلیون فرصت شغلی ایجاد 
شــده در سال گذشته ۴۳۰ هزار شغل در مناطق روستایی ایجاد شده است و امسال هم ۲۰۰ 
هزار کد ملی روســتایی و عشایری مشغول به کار شــده اند که آمارهای مذکور از دستگاه های 
مرتبط با امر اشــتغال دریافت شده است.وی سهم اشتغال ایجاد شده روستایی در سال جاری 
را ۲۶ درصد از کل اشتغال کشور دانست و گفت: از ابتدای دولت تاکنون ۳۰۰۰ میلیارد تومان 
از تســهیلات اشتغالزایی جذب مناطق روستایی و عشایری شده است.معاون اشتغال وزیر کار 
افزود: امسال منابع اشتغال در تبصره ۱۸ متمرکز شده و دبیری حساب های پیشرفت و عدالت و 
تبصره ۱۸ برعهده وزارت اقتصاد قرار گرفته است. بر این اساس مقرر شده تا با همکاری وزارت 
اقتصاد طی دو هفته آینده ۱۳ هزار میلیارد تومان تسهیلات برای ایجاد اشتغال در روستاها و 
مناطق عشایری اختصاص یابد.به گفته کریمی بیرانوند یکی از قوانین مهم دولت، ایجاد اشتغال 
روســتا با منابع در اختیار است که تحت عنوان قانون اشتغال پایدار روستایی دنبال می شود و 
منابع ایجاد اشــتغال روستایی در قانون اشتغال پایدار روستایی از طریق حساب های پیشرفت 
و عدالت با عاملیت بانک های مربوطه پرداخت می شــود.تازه ترین آمار ایجاد اشتغال در مناطق 

روســتاییتصمیم دولت برای اختصاص ۱.۵ میلیارد دلار از منابع صندوق توسعه ملی به اجرای 
طرح اشتغال روستایی و اذن مقام معظم رهبری برای برداشت آن، شرایط مناسبی برای اشتغال 
در بخش  روستایی و عشایری به وجود آورد؛ به نحوی که وام های پرداختی به روستاییان موجب 
رونق اشتغال در بخش های صنعت، کشاورزی، خدمات، صنایع تبدیلی و گلخانه ای، بوم گردی، 
گردشگری و صنایع دستی شده و زمینه اشتغال برای جوانان جویای کار را فراهم کرده است. 
در همین راســتا نعمت الله رضایی ـ مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید در گفت وگو با ایسنا، از 
وجود ۶ میلیون شاغل در روستاها خبر داده و می گوید: درحال حاضر ۲۶ درصد جمعیت کشور 
در روستاها مستقرند ولی بیش از ۲۷ درصد تولید ناخالص داخلی کشور متعلق به روستاهاست 
در حالی که سهم روستاها از اشتغال نزدیک به سهم جمعیتی آنهاست. وی بازار و تامین مالی 
را دو مشکل عمده در فعالیت روستاییان و مشاغل روستایی عنوان کرده و می گوید: هم اکنون 
۶۰۰۰ صندوق خرد محلی در روســتاهای کشــور برای توسعه کسب و کارها راه اندازی شده و 
صندوق کارآفرینی امید در قالب صندوق های خرد محلی این مســاله را ساماندهی کرده است. 
مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید همچنین از تسهیل فرایند صدور مجوزها در بخش روستایی 
خبــرداد و گفت: تا دو ماه آینده در بحث صدور مجوزهای روســتایی اقدامات موثری صورت 
خواهد گرفت. طولانی شــدن فرایند صدور مجوز در روستاها مرتبط با مباحث سلامت خانوار 
است زیرا بخش عمده فعالیت ها در مناطق روستا در بخش های دامی و کشاورزی است و لازم 
اســت که استانداردها در این زمینه رعایت شــود. پیشتر معاون اشتغال وزیر کار از پیش بینی 
افزایش اعتبار طرح اشتغال روستایی به ۸۰۰۰ میلیارد تومان در سال جاری خبر داده و گفته 
بود: با اختصاص این مبلغ تســهیلات اشتغال روستایی نسبت به سال قبل رشد قابل توجهی 
داشــته است. به گزارش ایسنا، از زمان آغاز فعالیت دولت سیزدهم تاکنون ۴۰ درصد خدمات 
اشتغالزایی دولت در حوزه روستاها انجام شده و برخلاف گذشته سهم بیشتری در سیاست ها و 
خدمات به روستائیان اختصاص یافته است. طبق آمارها ۴۰ درصد اشتغال ایجاد شده بر اساس 

سامانه رصد ملی اشتغال در روستاها و مناطق عشایری بوده است.

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی از مشمول شدن خانوارهای دهک های ۶ و ۷ در طرح کالابرگ الکترونیکی خبر داد و گفت: 
دهک های ششــم و هفتم نیز مشمول دریافت یارانه تشویقی ۱۲۰ هزار تومان خواهند شد.به گزارش ایسنا، سیدصولت 
مرتضوی از اضافه شدن دهک های ششم و هفتم به طرح کالابرگ الکترونیکی خبر داده و گفته است: دهک های ششم و 
هفتم هم به دهک های اول تا پنجم اضافه شدند و این طرح از هفته آینده اجرا خواهد شد.پیش از این دهک های چهار 
و پنج کم درآمدی نیز با اعلام وزیر کار مشمول طرح یارانه تشویقی کالابرگ الکترونیکی شده بودند.از دوم شهریور ماه 
امسال اجرای طرح کالابرگ الکترونیکی به پنج دهک ارتقاء یافت و دو دهک چهارم و پنجم نیز مشمول اجرای این طرح 
شدند به نحوی که چنانچه همچون دهک های اول تا سوم کم درآمد ۵۰ درصد اعتبار یارانه خود را به خرید ۱۱ قلم کالای 
پیش بینی شده در طرح کالابرگ الکترونیکی اختصاص دهند مبلغ ۱۲۰ هزار تومان اعتبار مازاد به آنها تعلق می گیرد.با توجه به آنکه خانوارهای دهک های چهارم تا 
هفتم از یارانه ۳۰۰ هزار تومانی به ازای هر نفر برخوردار هستند با احتساب اعتبار مازاد ۱۲۰ هزار تومانی، مبلغ ۴۲۰ هزار تومان به عنوان یارانه تشویقی در هر ماه 

به آنها تعلق خواهد گرفت.

یک کارشــناس حوزه انرژی گفت: طبق برآوردهای اولیه با کاهش  ناترازی گاز صنعتی در فصل زمستان، ایران  می تواند 
ســالانه بین ۱۵ تا ۲۰ میلیارد دلار از عدم النفع قطعی گاز صنایع جلوگیری کند. فرشــاد جامع در گفت وگو با ایسنا، با 
اشاره به اهمیت توسعه میادین گازی اظهار کرد: توسعه میادین گازی مشترک ایران برای کاهش  ناترازی گاز و تضمین 
عرضه پایدار بسیار مهم است. ایران با افزایش ظرفیت استخراج گاز از میادین مشترک  می تواند به چندین مزیت دست 
یابد. در مرحله اول،   می تواند تامین گاز پایدار را در طول دوره های اوج تقاضا، به ویژه در فصول ســرد که مصرف انرژی 

افزایش  می یابد، تضمین کند. وی با بیان اینکه این ثبات برای حفظ بهره وری صنعتی، جلوگیری از وقفه در عرضه گاز و برق به صنایع و اجتناب از ضررهای اقتصادی 
حیاتی است، گفت: ثانیاً افزایش ظرفیت استخراج گاز می تواند به منافع اقتصادی قابل توجهی منجر شود. این کارشناس حوزه انرژی ادامه داد: دولت سیزدهم علیرغم 
چالش ها و تاخیرهای بسیار زیاد پیمانکاران خارجی در زمینه توسعه میادین گازی مشترک، گام های پیشگیرانه ای را در راستای توسعه میادین مشترک گازی برداشته 
است. تنها در ۲۰ ماه، دولت برای عبور از این موانع به تخصص نخبگان داخلی و پیمانکاران ایرانی تکیه کرده و توانسته است با پیشبرد جدول زمانی استحصال گاز از 
فاز ۱۱ پارس جنوبی، نه تنها به برداشت عملیاتی از این میدان برسد بلکه بعد از ۲۰ سال معطلی برای پیمانکاران خارجی، حالا با دستیابی به فناوری و توانمندی های 

لازم برای برداشت گاز از میادین مشترک مرزی، به برنامه ریزی برای توسعه میادین مشترک فرزاد و آرش نیز بپردازد.

وزیر کار اعلام کرد

دهک های ۶ و۷ هم مشمول کالابرگ الکترونیکی شدند
جلوگیری از عدم النفع ۱۵ میلیارد دلاری ناترازی گاز با توسعه 

میادین مشترک
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دهک های »ششــم« و »هفتم« از هفته آینده به طرح کالابرگ الکترونیکی 
اضافه می شــوند که بنابر اظهارات معــاون رفاه وزارت تعــاون، کار و رفاه 
اجتماعی، بدین ترتیب ۶۱ میلیون ایرانی از مزایای »یارانه تشــویقی ۱۲۰ 
هزارتومانی« این طرح می توانند بهره مند شــوند.به گزارش ایسنا، علیرضا 
عســگریان در گفت وگو با ایســنا، در این خصوص اظهار کرد: دهک ششم 
و هفتم نیز از هفته آتی مشــمول طرح کالابرگ می شــوند. با ورود این دو 
دهک جدید به طرح، تعداد جمعیت تحت پوشــش در سطح کشور از ۴۱ 
میلیون به ۶۱ میلیون نفر می رسد که افزایش چشمگیری است؛ به عبارت 
دیگر می توان گفت ۸۰ درصد مردم ایران مشمول طرح کالابرگ الکترونیکی 
می شــوند.وی ضمن بیان اینکه شــرایط بهره مندی از طــرح مذکور برای 
مشــمولان جدید نیز همچون دهک های پایین تر که در گذشته وارد طرح 
شده اند، اســت توضیح داد: مثلا هر کسی ۲۰۰ هزار تومان از یارانه خود را 
)از ۱۱ قلم کالای تعریف شــده در سبد کالایی طرح کالابرگ( خرید کند، 
۱۲۰ هزار تومان یارانه تشویقی دریافت می کند. معاون وزیر رفاه ادامه داد: 
دهک اول تا سوم ۴۰۰ هزار تومان یارانه دریافت می کنند که این قشر باید 
۲۰۰ هزار تومان از یارانه را از ســبد تعریف شــده خرید کنند تا ۱۲۰ هزار 
تومان یارانه تشــویقی اضافه شامل  آنها شود که بدین ترتیب مجموع یارانه 
دریافتی آنها به ۵۲۰ هزار تومان می رســد. این در حالیست که دهک های 
چهارم تا هفتم ۳۰۰ هزار تومان یارانه دریافت می کنند که این عده نیز باید 
همان مبلغ ۲۰۰ هزار تومان را از سبد مذکور خرید کنند تا ۱۲۰ هزار تومان 
یارانه تشــویقی و اضافی شامل حال آنها شود؛ به عبارتی یارانه دریافتی این 
دهک ها در صورت خریدشان به ۴۲۰ هزار تومان افزایش می یابد.عسگریان 
با بیان اینکه شرایط برای استفاده مردم کاملا تسهیل شده است افزود: بدین 
منظور شــبکه کاربردی »شما« معرفی شده اســت و مردم با رجوع به این 
شبکه می توانند فروشگاه ها و مغازه های متصل به طرح جهت خرید کردن را 
مشاهده کنند و با رجوع به نزدیکترین مغازه، خریدهایشان را انجام و از ۱۲۰ 
هزار تومان یارانه تشویقی برخوردار شوند؛ لذا از مردم می خواهیم اپلیکیشن 
و برنامه »شما« را حتما نصب کنند. به گفته وی تاکنون ۱۴۵ هزار مغازه و 
فروشــگاه به طرح کالابرگ الکترونیک متصل شده و ۲۰ هزار مغازه نیز در 
صف اتصال قرار دارند تا به این طرح ملحق شوند و چنانچه استقبال از طرح 
خیلی خوب و قابل قبول باشد این ۲۰ هزار مغازه وارد جریان طرح می شود.

وی در پایان تاکید کرد: استفاده و خرید در طرح کالابرگ الکترونیک کاملا 
»اختیاری« اســت اما اســتفاده از آن باعث بهره مندی از یارانه ای اضافه تر 

خواهد شد.

الگوریتم های یادگیری ماشــینی، روند جستجوی هوش فرازمینی 
را تغییــر می دهند و ســیگنال های احتمالی را ســریع تر و بهتر از 
همیشــه پیدا می کنند اما توســعه هوش مصنوعی می تواند تماس 
گرفتن بــا فرازمینی ها را پیچیده کند. به گزارش ایســنا و به نقل 
از اســپیس، »کیت کوپر«)Keith Cooper( از وبســایت اســپیس 
در مقالــه جدیدی، وضعیت کنونی هوش مصنوعــی و تأثیر آن را 
بر ستاره شناســی و اکتشــافات فضایی بررسی کرده است. کوپر در 
گزارش خود به این موضوع پرداخته است که چگونه هوش مصنوعی 
به انســان ها کمک می کند تا به شناســایی حیات بیگانه بپردازند. 
کافی اســت یک تلسکوپ رادیویی را به ســمت ستارگان آسمان 
بچرخانید تا فورا ناشنوا شود. از تپ اخترها تا کهکشان های رادیویی 
و اختلالات یونوسفر در جو گرفته تا تداخل فرکانس رادیویی ناشی 
از فناوری های خودمان، آسمان سرشار از نویز رادیویی است و جایی 
در میان همه این صداها ممکن اســت سیگنالی از یک جهان دیگر 
پنهان شده باشد که شناسایی آن مانند یافتن یک سوزن در انبار کاه 
است. بیش از ۶۰ سال است که دانشمندان آسمان را در جستجوی 
حیات فرازمینی بررســی می کنند اما هنوز هیچ موجود بیگانه ای را 
پیدا نکرده اند. وقتی حجم وسیع فضای جستجو را در نظر می گیریم 
و همه ســتاره ها و فرکانس های رادیویی را در مقابل جستجوهای 
محدود خود قرار می دهیم، می بینیم جای تعجب نیست که ما هنوز 
حیات بیگانه را پیدا نکرده ایم. این یک کار دلهره آور اســت؛ به ویژه 
برای یک انســان. نکته مثبت این اســت که ما هوش غیرانسانی را 
برای پیوستن به جستجو داریم. استفاده کردن از هوش مصنوعی در 
زندگی روزمره و در حوزه علم به حد بالایی رســیده است. بنابراین، 
جای تعجب نیست که اکنون در جستجوی هوش فرازمینی به کار 

گرفته شده است.

شرط بهره مندی۲ دهک جدید از 
یارانه ۱۲۰هزار تومانی

هوش مصنوعی یا انسان؛  کدام  یک 
زودتر فرازمینی ها را پیدا می کند؟

گنجینه

ورزشی

تخت گاز

از هر دری خبری

@sobheqtesad @sobheqtesad sobhe-qtesad

پناهگاه! 

انقلاب در صنعت خودروسازی ملی عربستان!
به گزارش خبرگزاری خبرآنلاین، Ceer اولین برند خودروسازی عربستانی است که خودروهای برقی در این کشور تولید می کند و 
مجموعه ای از وسایل نقلیه از جمله سدان و خودروهای اسپرت را برای مصرف کنندگان در عربستان سعودی و منطقه خاورمیانه 
و شــمال آفریقا طراحی، تولید و به فروش خواهد رســاند.این برند به بخش خودروسازی عربستان سعودی کمک خواهد کرد و 
راه اندازی آن در راســتای استراتژی صندوق سرمایه گذاری عمومی عربستان با تمرکز بر باز کردن قابلیت های بخش های محلی 
برای کمک به تنوع بخشــیدن به اقتصاد اســت. این شرکت همچنین به تلاش های عربستان برای کاهش انتشار کربن و ایجاد 
پایداری برای مقابله با تأثیر تغییرات آب و هوا کمک خواهد کرد. به گفته SPA، پیش بینی می شود که Ceer تا سال ۲۰۳۴ به طور 
مستقیم ۸ میلیارد دلار به تولید ناخالص داخلی عربستان سعودی کمک کند. این شرکت که یک سرمایه گذاری مشترک بین 

PIF و فاکسکان است، مجوز فناوری قطعات را از BMW برای استفاده در فرآیند توسعه خودرو اخذ کرده است.

دخه آ به منچستر بازگشت!
دروازه بان ســابق منچستریونایتد نخستین بازی تیم زنان یونایتد مقابل پاری ســن ژرمن در لیگ قهرمانان اروپا را تماشا کرد.به 
گزارش ایسنا، داوید دخه آ در حال تماشای دیدار تیم زنان منچستریونایتد مقابل پاری سن ژرمن در لیگ قهرمانان اروپا دیده شده 
است. این دروازه بان به دنبال جدایی از شیاطین سرخ در تابستان برای اولین بار به منچستر بازگشت.بازیکن ۳۲ساله با اینکه در 
فصل نقل و انتقالات تابســتانی گفته می شد به باشگاه های متعددی از جمله بایرن مونیخ و رئال مادرید نزدیک شده است، ولی 
هنوز تیم ندارد. به نوشته روزنامه انگلیسی دیلی میل، دخه آ به انگلیس سفر کرد تا وضعیت خانه اش در هِیل منچستر را بررسی 
کند. انتظار می رود که او چند روز در انگلیس بماند و سپس به شهر مادرید برگردد. به دنبال عملکرد ضعیف آندره اونانا در یونایتد، 

احتمال بازگشت دخه آ که فصل گذشته دستکش طلایی لیگ برتر انگلیس را به دست آورده بود، هنوز وجود دارد.

پیشنهاد

چهره روز

کتاب روز ملخ
 The Day of the Locust کتاب روز ملخ با عنوان اصلی
آخرین اثر نویسنده آمریکایی، ناتانیل وست است. 
رمانی که آن را بهترین رمان نگاشته شــده درباره 
مناســبات حاکم بر هالیوود در دهه ی ۳۰ میلادی 
می دانند. نویسنده در این کتاب که یک برهه زمانی 
خاص را شامل می شود، پشــت  پرده هالیوود را به 
تصویر می کشد، دنیایی که مُشتی انسان بی استعداد 
نماینده اش هســتند – مجریان ورزشی، هرزه ها، و 
مهاجرانی کــه از دیگر نقاط آمریکا به لس آنجلس 
آمده اند تا در هالیوود به موفقیت دست پیدا کنند 
و حتی تبدیل به ســتاره ای بزرگ شوند.کمی پس 
از انتشار این رمان، ناتانیل وست در ۳۷ سالگی به 
همراه همســرش، در تصادف رانندگی جان باخت. 
وست به هنگام مرگ کم وبیش گمنام بود و آثارش نه پرفروش بودند و نه با استقبال منتقدان 
روبه رو می شــدند. منتقدان محافظه کار و دست راســتی آثار او را بیش از حد نیهیلیستی و 
آخرالزمانی می شمردند و منتقدان رادیکال و چپگرا نیز آن ها را طنزآمیزتر از آن می پنداشتند 
که در ادبیات جدی و ضدفاشیســتی رایج در آن زمان جای گیرند. ناتانیل وست با نام اصلی 
ناتان واینســتاین در ۱۹۰۳ زاده شــد و از دوستان نزدیک اسکات فیتزجرالد )نویسنده رمان 
گتسبی بزرگ – The Great Gatsby( بود اما نه فضای کتاب هایش شبیه او بود و نه حتی زندگی 
شــخصی اش. جالب اینکه وست درست یک روز پس از مرگ فیتزجرالد از دنیا رفت. او چهار 
رمان کوتاه دارد و رمان روز ملخ )۱۹۳۹( مهم ترین آن ها به شــمار می رود. این کتاب به باور 
بســیاری از منتقدان بهترین رمان نوشته شده با درون مایۀ هالیوود است که حاصل پنج سال 
مشــاهده دقیق نویسنده درباره هالیوود است. وست در ســال ۱۹۳۳ به هالیوود رفت و باقی 

عمرش را یکسره در آنجا گذراند.

محمدباقر آقامیری
محمدباقر آقامیری در ۱۳۲۹ در قریه حســن آباد 
)یاســوکند ( از توابع بیجار گروسی در خانواده ای 
هنرمند به دنیــا آمد. در زمان کودکی، خانواده اش 
به تهران مهاجرت کردنــد. محمد آقامیری پس از 
گذراندن تحصیلات ابتدایی و متوسطه در تهران و 
اخذ لیسانس نقاشی از دانشکده هنرهای تزیینی به 
انگلســتان رفت تا در رشته هنر به تحصیلات خود 
ادامه دهد. اما کمتر از یک سال به ایران بازگشت و با 
دنبال گرفتن تحصیلات خود سرانجام فوق لیسانس 
گرافیک را از دانشــکده هنرهای زیبا دریافت کرد.

آقامیری از سوی شورای عالی فرهنگ و هنر، عنوان 
دکترای درجه یک هنر در نقاشی و هنرهای اسلامی 
را دریافت کرده اســت.او نگارگری را نزد محمدعلی 
زاویه ، نصرت الله یوســفی ، حســین الطافی و بهمن بروجنی فراگرفت. آقامیری تدریس در 
دانشــکده هنرهای زیبای دانشگاه تهران، دانشــگاه هنر، دانشگاه الزهرا، دانشگاه آزاد اسلامی، 
هنرستان هنرهای تجسمی دختران و پسران تهران و تدریس و تعلیم قالی و کاشی در مراکز 
مربوط به این هنرها را بر عهده دارد. محمدباقر آقامیری تاکنون تصویرسازی و تذهیب نقاشی 
بیش از ۴۰ عنوان از کتاب های تاریخی و ادبی و مذهبی را به عهده داشــته اســت و بیش از 
۳۰ جلد قرآن را تذهیب و ترصیع کرده است.او همچنین در کشورهای بسیاری نمایشگاه های 
انفرادی و کلاس های آموزشی داشته و از بزرگان نگارگری ایران محسوب می  شود. از محمدباقر 
آقامیری تعداد ۱۰ اثر برجسته در موزه هنرهای معاصر تهران و نیز تعدادی دیگر در موزه شهدا 
و موزه بانک ملی نگهداری می شــود .مدال مفاخر هنرهای تجسمی از ششمین جشنواره بین 

المللی هنرهای تجسمی فجر. مدال طلای نمایشگاه جهانی الجزایرو....

فرهنگ

در حقیقت اگر بخواهیم دقیق تر این امر را توضیح 
دهیم، موســیقی روی احساسات و رفتارهای ما 
تأثیرگذار اســت! نمونه دیگر اثرگذاری موسیقی 
را می توان در ســینما دید. آیا تا به حال هنگام 
تماشای یک فیلم یا نمایش تلویزیونی صدا را کم 
کرده اید؟ آنچه با این کار آشکار می شود آن است 
که موســیقی جوی ایجاد می کند که بدون آن 
بسیاری از صحنه ها بی معنا می شوند. موسیقی به 
طرق متعددی در لذت بردن ما از فیلم یا برنامه 
تلویزیونی سهم دارد. بیشتر موسیقی فیلم ها برای 
تأثیرگذاری ناخودآگاه در احساســات ما طراحی 
می شوند که اگر داســتان مبهم باشد موسیقی 
می تواند سرنخ هایی درباره آنچه در حال وقوع است در اختیارمان بگذارد. درحقیقت وقتی 
که هیچ اطلاعات دیگری وجود ندارد موسیقی می تواند به تعریف شخصیت ها کمک کند.

آیا می دانســتید سرعت خرید ما رابطه مستقیمی با سرعت و میزان صدای موسیقی پس 
زمینه ای دارد که در حال پخش اســت؟ وقتی موسیقی کند است، زمان بیشتری صرف 
خریــد می کنیم و در نتیجه به خرج کردن پول بیشــتری گرایــش داریم گاهی تمی به 
شخصیتی تعلق می گیرد که معنای چنین تم هایی بسته به تفاوت های فرهنگی متفاوت 
اســت. مثلًا موسیقی ای که در یک فرهنگ نشان دهنده شجاعت است، شاید در فرهنگی 

دیگر نشان دهنده شرارت باشد.

موسیقی روی احساسات و رفتارهای ما تأثیرگذار 
است!
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